
El sector surer busca aliances amb els propietaris 
forestals 
 
La patronal Aecork diu que les suredes catalanes estan força infrautilitzades si es 
comparen amb les d'Extremadura 
 
Ofereix un acord amb propietaris forestals per ajudar-los en la neteja del bosc 
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L'Associació d'Empresaris Surers de Catalunya, Aecork, vol potenciar la utilització del suro 
català en els vessants industrials. És per això que s'ha plantejat buscar aliances amb els 
propietaris forestals i treballar conjuntament el bosc i el sotabosc amb l'objectiu final d'optimitzar 
les suredes catalanes, “ara força infrautilitzades”. 
 
El nou president de la patronal, Joan Josep Puig, director general de l'empresa Francisco Oller, 
SA, de Cassà de la Selva, posa com a exemple les suredes d'Extremadura, “més productives 
que les nostres i on tradicionalment hem comprat la matèria primera”; al bosc hi ha uns 250 
arbres surers per hectàrees i, en canvi, a Catalunya la xifra puja als 550 i “en algunes zones pot 
arribar fins al miler d'arbres per hectàrea”. 
 
Puig i la nova junta directiva d'Aecork són conscients que arribar a acords no serà fàcil, però 
pensen que un bosc ple d'arbres “també té més sotabosc i, per tant, hi ha més perill d'incendis i 
les suredes no són útils per al sector industrial”. “Insisteixo, no serà fàcil perquè hi ha moltes 
qüestions històriques, però jo crec en el sentit comú i sobretot en una bona matèria primera”, 
comenta. 
 
Actualment la patronal Aecork, que té la seu a Palafrugell, està formada per 26 empreses de tot 
Catalunya, tot i que pràcticament tot el sector està concentrat a la demarcació de Girona. La 
facturació del sector va ser en el tancament del 2013 d'uns 200 milions d'euros, dels quals uns 
90 milions van ser d'exportació. El sector surer disposa actualment d'un miler de treballadors. 
Entre els principals països en què ven el sector hi ha França, Itàlia, els EUA, Alemanya i 
l'Argentina, però el sector està obrint nous mercats a Rússia, Xile, el Canadà, Mèxic i alguns 
països de l'Est com ara Ucraïna i Polònia. Per Puig, el Canadà és un país “molt interessant” i, 
tot i les dificultats que té perquè és un sector molt delimitat per l'administració local, “hem après 
com funciona i hi comencem a fer accions”. 
 
Pel que fa a Mèxic, Puig assegura que al sector els permet obrir una nova línia de taps “per als 
tequiles i altres tipus de begudes alcohòliques” que aquí no es fan, ja que tradicionalment la 
indústria surera catalana “treballa amb els taps dels vins tranquils (blancs, negres o rosats) i els 
espumosos per a caves i xampanys”. I a Xile, “que tradicionalment havia sigut dels 
portuguesos, ara per la bona relació que tenim amb el mercat argentí s'estan començant a fer 
força operacions”. 
 
En el cas de Rússia, “és un mercat que depèn molt del context geopolític”. “És un país que en 
alguns moments de la nostra història ha sigut una destinació molt important i en d'altres 
pràcticament ha desaparegut, i ara sembla que torna a funcionar”. 
 
LA XIFRA  
550 arbres per hectàrea, quan a Extremadura, on el sector compra habitualment, n'hi ha 
pràcticament la meitat. 
 
LA FRASE  
No serà fàcil perquè hi ha moltes qüestions històriques, però jo crec en el sentit comú 
Joan Josep Puig, president d’Aecorck 
 
 



Turisme industrial i promoció 
 
La nova junta directiva d'Aecork es marca com a projecte de futur potenciar un projecte de 
turisme industrial del sector surer, que vol dir “portar gent a les nostres indústries” i “explicar-los 
com és tot el procés de transformació des que el suro surt del bosc fins a un tap i la utilitat que 
té en el món del vi”. 
 
“Creiem que les nostres empreses tenen una llarga tradició i estan capacitades per rebre 
visites. De fet, ja n'hi ha algunes que n'estan rebent”, assegura el nou president de la patronal 
del suro, Joan Josep Puig. 
 
El sector també es planteja potenciar la imatge de marca del suro català i mitjançant accions de 
màrqueting indirecte. “Cada una de les empreses disposa d'un pressupost de comunicació i 
potser el que hauríem de fer és unificar els pressupostos i, sempre que sigui possible, treballar 
de manera conjunta”, manté el nou president de la patronal, que assegura que és una manera 
d'optimitzar recursos. 
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